
Valgudtalelser til pensionistudvalget, maj 2023 
 
Til valget ops�ller syv kandidater. Der skal vælges 5 udvalgsmedlemmer og 1 suppleant. 

De fem kandidater, der modtager flest stemmer, er valgt �l Stående udvalg for pensionister. De næste 
kandidater vil være valgt som henholdsvis første og anden suppleant. 

Kandidaterne er her ops�llet e�er fornavn, mens valgudtalelserne nedenfor er i �lfældig rækkefølge. På 
stemmesedlen fremkommer kandidaterne i �lfældig rækkefølge. 

 

Kandidater 
Allan Nørgaard Andersen, København N 
Birgite Thomassen, Frederiksberg 
Carl Kähler, Frederiksberg 
Dorte Myrup, Humlebæk 
Egon Kristensen, Sorring 
Karsten Dam, København S 
Klaus Krøigaard, København S 
 
 

Valgudtalelser 
 
Klaus Krøigaard, 72 år 
Jeg genops�ller �l GL’s pensionistudvalg. 
I udvalget har vi primært arrangeret besøg på museer, uds�llinger, aktuelle og historiske ins�tu�oner. Det 
har også været interessant og med god �lslutning fra medlemsside. 
Jeg kunne dog godt ønske, at de udbudte arrangementer åbnede for mere samtale og diskussion 
pensionistmedlemmerne i mellem - meget gerne også på tværs af landet. 
I udvalget har jeg rejst spørgsmålet om rollen som gymnasielærer og GL som fagforening ikke er radikalt 
ændret gennem år�erne. Kunne vi finde en form, hvor nuværende og pensionerede gymnasielærere fælles 
kunne tage en diskussion heraf, tror jeg, at det kunne være både interessant og udbyterigt. 
Jeg har en arbejdsbaggrund (1973-2017) som underviser mange steder – de sidste år�er dog primært som 
lærer på Rødovre Gymnasium i samfundsfag, historie og erhvervsøkonomi. 
I GL har jeg en baggrund som �llidsrepræsentant, lokalbestyrelsesformand, bestyrelsesmedlem i GL, i AC og 
i vores pensionskasse. 
 
Carl Kähler, 76 år 
Jeg har været ansat på Køge Gymnasium fra 1976 �l 2015 og medlem af GL’s pensionistudvalg fra 2019. Jeg 
har undervist i dansk, filosofi, old�dskundskab og psykologi.   
Jeg har a�oldt et meget vellykket besøg på Davids Samling, en by- og arkitekturvandring med en 
inspirerende omvisning ved Jep Lo�. Jeg har arrangeret en tur �l Skt. Hans Hospitals Museum, hvor �dligere 
overlæge Karin Garde fortalte om livet for pa�enterne på hospitalet og om de kunstværker, de har skænket 
museet, ligesom jeg har arrangeret en tur �l Roskilde Domkirke. Senest har jeg arrangeret en tur med 
omvisning �l Holmegaard Værk, der gav et imponerende indtryk af deres store og vid�avnende glaskunst. 



Hvis jeg bliver valgt, vil jeg arrangere en tur �l det nye Frihedsmuseum på Esplanaden i e�eråret, hvor vi får 
en omvisning og hører om arbejdet for at redde museets unikke samling fra den påsate brand og om det 
nye museum. Jeg håber, at det kan give et indtryk af de ture, jeg har arrangeret og gerne vil fortsæte med 
at arrangere. 
 
Jeg synes, at det er vig�gt, at vi fortsat får mulighed for at beskæ�ige os med spændende emner og på den 
måde holde kontakt med hinanden og dermed det miljø, der har fyldt så stor en del af vores liv. Vi skal 
fortsat være ‘unge ældre’, der er levende engageret i den verden omkring os, som vi stadig er en del af. 
 
Jeg vil glæde mig �l at fortsæte arbejdet med at arrangere ture �l spændende og seværdige steder, hvor vi 
kan nyde hinandens selskab, ikke mindst �l de gode frokoster, der afsluter turene. 
 
Egon Kristensen, 69 år 
Jeg vil gerne s�lle op �l valget i GL`s pensionistudvalg. Jeg underviste i 37 år på Ikast-Brande Gymnasium i 
Musik og Historie. Jeg gik på pension for 5 år siden. Jeg har været ak�v i GL i alle årene som 
�llidsrepræsentant, formand for Lokalbestyrelsen i Ringkøbing Amt og 4 år i GL´s Hovedbestyrelse. Jeg har 
de sidste år været ak�v i Akademikerpension heraf 4 år som formand. Her valgte jeg også at gå på pension 
for 1½ år siden, så i dag er jeg fuld�dspensionist og har således �d �l at tage en tørn i GL´s pensionistudvalg. 
Jeg har deltaget i to arrangementer her i foråret: ”Livets gang i Lidenlund” og ”Studiekreds på Århus 
Universitet om Tjekkiet og Slovakiets historie.” Spændende og udbyterige arrangementer og hyggeligt at 
møde andre GL-pensionister. Flere gav udtryk for begejstring for, at man som GL-pensionist fik valuta for sin 
GL-kon�ngent. Jeg vil gerne bidrage med at udvikle og arrangere nye ak�viteter i frem�den. 
Privat bor jeg i Sorring i Midtjylland sammen med min kone Anete, der arbejder som pædagog i Silkeborg 
Kommune. Vores 4 børn er alle flytet hjemmefra. 
 
Dorte Myrup, 85 år 
Jeg er cand.mag. med fransk og dansk. Som medlem af pensionistudvalget har jeg gennem årene arrangeret 
mange ak�viteter for GL’s medlemmer - dagsudflugter (kunst i Svendborg, kalkmalerier, LO-skolen, Fuglsang, 
islamisk kunst etc.), et stort antal gallerivandringer med besøg på udvalgte gallerier, literære og historiske 
vandringer og arkitekture (C.F. Hansen, Carlsbergbyen). 
Herudover har jeg gennem årene været optaget af at arrangere studiekredse om Sydøstasien, Iran, 
Catalonien, arabisk kunst i Andalusien/Marokko, Holland-Belgien, Sicilien. I den seneste valgperiode har 
pandemi og ombygning i GL ikke gjort studiekredse muligt. 
Det har været utrolig spændende at organisere arrangementer med GL’s pensionister, og jeg vil meget gerne 
fortsæte med dete arbejde. 
 
Karsten Dam, 67 år 
Jeg har været ansat i 36 år på Allerød Gymnasium, heraf 16 som inspektor/uddannelsesleder. Mine fag er 
matema�k og datalogi. 
E�er min pension i 2018 har jeg været ansat som freelance rejseleder hos Riis Rejser. Dermed er jeg vant �l 
at arrangere og underholde på ture i Europa. 
Jeg er formand for foreningen Børn i Afrika, der har projekter i Uganda og som også arrangerer studieture 
�l Afrika. 
Mit ønske er at arrangere gode og velforberedte ture som �lbud �l GL´s pensionister. 
 
 



Birgite Thomassen, 68 år 
Mine fag er historie (hovedfag), psykologi (sidefag) og idræt (bifag) 

Seneste arbejdsplads siden 1998 Sydkysten Gymnasium, Ishøj (Next). 

Jeg har mange års erfaring med planlægning og gennemførelse af faglige en- og flere-dags-kurser for 
Historielærerforeningen, herunder også rejsekursus.  

Siden jeg gik på pension i oktober 2022, har jeg savnet konkrete faglige ak�viteter, og jeg ville være glad for 
at være med �l at lave nogle gode og interessante udflugter og andre ak�viteter for andre ak�ve kolleger på 
pension. 

 
Allan Nørgaard Andersen, 67 år 
Mine fag var dansk og filosofi og jeg har arbejdet som underviser og �llidsmand på flere afdelinger af Niels 
Brocks Handelsgymnasier i København. Desuden har jeg været formand for Områdebestyrelsen for 
Erhvervsgymnasier i GL og har fungeret og fungerer stadig som den ene af de to dirigenter ved 
repræsentantskabsmøderne i GL. 

Som det forstås føler jeg mig stadig knytet �l gymnasiesektoren og �l GL, og jeg følger med i hvad der 
foregår på området. Jeg mener, at vi pensionister godt kan bidrage med vores "historiske" erfaringer og er 
derfor interesseret i også at medvirke �l at diskussionen af forholdene på det gymnasiale område også kan 
holdes levende mellem os, der er fratrådt. Og her kan jeg �lføje bestyrelsen erfaringer fra det 
erhvervsgymnasiale område. Jeg mener også, at udvalget kan og bør bidrage med input �l 
Hovedbestyrelsen om forhold vedr. gymnasielæreres pensions�lværelse på alle områder, økonomisk, 
socialt, kulturelt. 

Imidler�d er jeg bevidst om, at en af de væsentligste opgaver for udvalget er at bidrage med interessante 
ak�viteter for medlemmerne. På min gamle skole sidder jeg i bestyrelsen for kuns�oreningen, hvor jeg 
allerede er med �l at arrangere flere årlige arrangementer for foreningens medlemmer, så dét er noget jeg 
har en vis erfaring med. Det er dog væsentligt, at der i pensionistudvalget er en vis bredde i �lbuddene om 
ak�viteter, således at der er arrangementer der kan være atrak�ve for alle "typer" gymnasielærere.  

 

 
 
 


